
Chcete vědět, jak obec hospodaří se svěřenými penězi? Chcete vědět, co se za 
kolik pořídilo a kde to je? Přijďte v pátek 10. září od 9 do 12 a od 14 do 18 hodin na 
obecní úřad a my vám to ukážeme. Můžete se podívat na všechny faktury a platby, 
můžete se podívat na smlouvy i na dokumenty k výběrovým řízením, můžete si 
pomalu sáhnout na každou věc, která se zaplatila z obecních peněz. Můžete se 
například podívat na faktury za rekonstrukci kulturního domu, družiny, mateřské 
školy nebo veřejného osvětlení, prohlédnout jejich položkové rozpisy a porovnat je 
se skutečností. Můžete se podívat na dokumentaci z našich výběrových řízení na 
veřejné zakázky i na všechny uzavřené smlouvy. A můžete se zeptat na cokoliv, co 
budu vědět, rád řeknu.

Denní světlo, tedy otevřenost, to je nejlepší prostředek proti možné korupci nebo 
nehospodárnosti ve veřejné správě. Platí to pro peníze, s kterými hospodaří stát, 
kraje i obce. 

Proto také naše obec už od ledna 2007, tedy prakticky od počátku tohoto 
volebního období, zveřejňuje na vývěsce i na internetu všechny větší výdaje i údaje 
o smlouvách. 

Tak transparentně jako Ondřejov se zatím chová jen velmi málo obcí. Stát své 
výdaje nezveřejňuje a žádný kraj také ne. Myslím, že je to velká chyba a že by se 
měl schválit zákon, který to prostě nařídí každému, kdo hospodaří s veřejnými 
prostředky, tedy především státu, krajům, městům a obcím, ale i jiným organizacím, 
které utrácejí peníze daňových poplatníků. Je to jednoduché a účinné. 

V naší základní škole se musel přestavět dívčí záchod. Především to ta 25 let stará sociální zařízení prostě už 
potřebovala, a za druhé dnes je předpis, že ve škole musí být zvláštní hygienická místnost pro dívky. Takže když 
jsem tam viděl vybourané obklady a podlahu a uvnitř chlapy, mezi nimi jednoho našeho občana z Třemblat, 
nepřekvapilo mě to a řekl jsem si, že škola si na to zjednala nějakou firmu. 

Až pak jsem se od pana ředitele dozvěděl, že to je trochu jinak. Ten občan z Třemblat, jinak velmi zaměstnaný 
stavební inženýr, se nabídl, že přestavbu sociálního zařízení provede jako dar škole, kterou jeho dvě děti 
navštěvují. Je to velký dar, který by byl cenný za všech okolností a který je dnes o to cennější, že škola stejně jako 
obec kvůli přestavbě školky zápasí s každou korunou. Když jsem mu za to děkoval, smál se a řekl mi větu, kterou 
vidíte v nadpisu. 

Zrovna v té době jsem měl kvůli jakýmsi starostem docela špatnou náladu, říkal jsem si, jestli všechno to 
trmácení stojí za to. Ale ta jeho věta mi najednou nalila optimizmu do žil. Stojí to za to, protože okolo nás nejsou 
jen ti, co všechno vědí, všechno zkritizují a nic neudělají, ale i ti, kteří bez říkání přispějí pro dobro společné věci. 
A těch druhých je dokonce víc. Nejsou tolik slyšet, ale jsou o to důležitější.



, tedy hlavního vodovodního potrubí, které pro-
chází Třemblaty, Ondřejovem i Turkovicemi a které k nám přivádí 
vodu ze Želivky, už pomalu končí. Pokládání potrubí až do naší ob-
ce je hotovo, schází jen malý kousek přes les ve Všešimech, kde je-
ho položení brání  majetkoprávní problém (ten ale bude v nejbližší 
době dořešen). Asfaltují se silnice a místní komunikace tam, kde 
byly výkopy a jámy. Dokončuje se také montáž armatur. Pak se po-
trubí bude proplachovat,  dezinfikovat, budou následovat různé tla-
kové a provozní zkoušky a až potom se začnou stavět přípojky k 
nemovitostem, které leži podél trasy. Podle sdělení stavbyvedoucí-
ho to bude pravděpodobně v říjnu až v listopadu. 

Pokračujeme také v projektování vodovodních přípojek pro ty, 
kteří s obcí podepsali smlouvu. Zbývající projekty by měly být ho-
tové asi do konce září, pak podáme na stavební úřad žádost o 
územní souhlas. Mezitím bude výběrové řízení na firmu, která bu-
de přípojky provádět. Vlastní stavba přípojek začne po zkolau-
dování přivaděče, ovšem s ohledem na počasí.

 Nejnovější i nejdů-
ležitější informace je, že

. To tedy 
znamená, že na tyto akce je schválená dotace. V současnosti se při-
pravuje vypsání výběrového řízení na dodavatele stavby a jestli 
všechno půjde podle předpokladů, do konce roku se začne stavět. 
Týká se to vodovodních řadů prakticky v celé obci a kanalizačních 
řadů ve východní části Ondřejova (všech napojených do čističky v 
Luční) a v Třemblatech.  Co nejdřív zveřejníme další informace.

Jak už jsem psal v minulém čísle Ozvěn, při zateplování školky 
jsme zjistili, že stropní trámy nad 1. patrem jsou v některých 
místech silně napadené houbou a dřevokazným hmyzem - pře-
devším konce trámů, které jsou uloženy ve zdi. Budova je stará víc 
než 120 let a po velmi dlouhou dobu nebyla pořádně udržovaná. Ne-
víme, jak dlouho střechou zatékalo na trámy a trámy hnily; nová a 
pořádná střešní krytina byla udělána až v roce 2003. Dnes, jak 
ukázalo měření vlhkoměrem, je už dřevo suché, ale samozřejmě 
shnilé stropní trámy se tím nespraví. Bylo štěstí, že jsme se pustili 
do zateplování školky, protože stropní trámy byly zakryté shora i 
zdola a do jejich odkrytí nikdo nemohl tušit, že jsou v tak špatném 
stavu.

Dali jsme udělat posudek od odborníka na dřevokazný hmyz a 
houby a na základě tohoto posudku pak projekt statika na rekon-
strukci stropu. Výsledkem je, že se musel kompletně vyměnit strop 
nad východní částí budovy (už je tam betonový strop na ocelových 
traverzách), ale naštěstí na západní části půdy stačilo jen zpevnění 
některých narušených trámů. Říkám "naštěstí", protože celá akce 
"strop" znamenala i tak dost velký neplánovaný výdaj, okolo půl mi-
lionu korun. 

Zateplování školky se blíží ke konci, okna jsou už vyměněna, fa-
sáda se dokončuje. Při té příležitosti jsme podle požadavků školy ne-
chali udělat některé stavební úpravy, především vybourání 
některých příček, takže teď jsou v prvním patře opravdu velké a 
pěkné místnosti. Dále se zbudovala výtahová šachta ve středu toči-
tého schodiště. Až se trochu finančně "zotavíme", dáme tam in-
stalovat nákladní výtah, kterým se budou posílat obědy z kuchyňky 
v 1. patře do přízemí. Děti z dolní třídy pak nebudou muset chodit 
na obědy nahoru, čímž se zjednoduší provoz ve školce. 

Dále se v budově rekonstruuje elektroinstalace. Dokončuje se 

podlahová krytina, malování a úklid. 
Když už mluvíme o školce, kdo zná její zahradu, ví, jak bídný 

tam byl plot - pletivo zrezlé a potrhané, vše prorostlé náletovými 
stromy a keři. Dnes už je nový plot na betonové podezdívce po ce-
lé západní straně, východní strana je už vyčištěná od starého plotu 
a od náletů a v nejbližší době se tam i tam bude stavět nový plot. 
Zahradní architektka paní Kieferová navrhla terénní úpravy a za-
řízení zahrady a velmi jí za to děkujeme.

Dostali jsme dotaci ze Středočeského fondu kultury a obnovy 
památek ve výši 264 000 Kč na restaurování pomníku sv. Ondřeje 
na náměstí v Ondřejově (blízko hasičárny). Restaurování se týká 
především červené barokní podnože, která, jak vidíte na obrázku, 
je v havarijním stavu, odpadávají od ní kusy kamene s ornamenty. 
Při té příležitosti bude také vyměněn betonový podstavec za jiný, 
který lépe odpovídá baroknímu charakteru pomníku. Byl proveden 
průzkum základů pomníku a restaurátoři pak navrhli tři alternativy 

řešení, které teď posuzují odborníci z Národního památkového 
ústavu a orgány státní památkové péče. Práce by měly být hotovy 
do konce listopadu.

je skoro hotová, zbývá jen umístit dvě světla v ulici U Bytovek 
a některé dokončovací práce (např. doplnění asfaltu). Měnily se 
skoro všechny stožáry a svítidla, nechali jsme jen ty, které byly 
mladší než asi 15 let a používáme také staré kabely - pokládka 
nových kabelů by znamenala výdaj dalších nejméně 5 milionů a ty 
teď nemáme. Ale při zapojování nových světel se ukázalo, že kabe-
ly jsou na některých místech v horším stavu, než jsme čekali a v 
několika úsecích jsme je proto museli měnit. Bohužel to znamená 
další výdaje.

Po odchodu dr. Michala Svobody do důchodu máme v On-
dřejově ve stejné ordinaci novou zubařku, MUDr. Lenku Čur-
dovou. Začala ordinovat už v srpnu, ovšem až od 1. září jí začne 
platit smlouva s pojišťovnou (do konce srpna bude ordinovat jen 
za platbu od pacientů). Ordinace je velmi moderní, její vybavení je 
opravdu na úrovni 21. století a i čekárna je velmi příjemná. 

V souvislosti s tím se v budově zdravotního střediska vyměnila 
na jižní straně stará dřevěná okna z roku 1975, která už byla skoro 




